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№ 2 ноябрь - декабрь 2024 г. 
Кафедра межкультурных коммуникаций и международного туризма 

обеспечивает преподавание дисциплины «Английский язык» на факультете 

математики и технологий программирования. 

Каждый выпуск студенческой газеты подготавливается преподавателями, 

студентами и магистрантами факультета и представляет обзор событий 

и новостей факультета и сферы информационных технологий 
 

 
 

 
  



Faculty News 
ПРИГЛАШЕННЫЙ ПРОФЕССОР С БРЯНСКОГО УНИВЕРСИТЕТА 

ПОДЕЛИЛАСЬ ЗНАНИЯМИ С БУДУЩИМИ УЧИТЕЛЯМИ 

МАТЕМАТИКИ 

В Гомельском государственном университете имени Ф. Скорины серию 

лекций для студентов факультета математики и технологий 

программирования провела Сорокина Марина Михайловна, доктор физико-

математических наук, профессор кафедры математического анализа, алгебры 

и геометрии, заведующая научно-исследовательской лабораторией «Классы 

конечных групп» НИИ ФиПИ государственного образовательного 

учреждения высшего профессионального образования «Брянский 

государственный университет имени академика И. Г. Петровского» (г. Брянск, 

Российская Федерация). Марина Михайловна читала студентам лекции по 

теме «Алгебры над полем. Предел расширения числовых систем». В докладе 

обсуждались числовые системы и их расширения, такие как алгебры 

квартернионов и Кэли. Лекция вызвала неподдельный интерес у студентов и 

завершилась дискуссией. После лекций состоялся круглый стол, на котором 

были обсуждены дальнейшие перспективы сотрудничества в области науки, 

образования и воспитательной работы между математиками. Особое место 

уделялось налаживанию проведения очных и дистанционных совместных 

мероприятий между кафедрами. http://www.gsu.by/ru/node/8209 
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UNIVERSITY EVENTS 
ЯРКИЙ ФИНАЛ ЮБИЛЕЙНЫХ МЕРОПРИЯТИЙ: ГОМЕЛЬСКИЙ 

ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ ОТМЕТИЛ 55 ЛЕТ В СТАТУСЕ 

УНИВЕРСИТЕТА 

29 ноября 2024 года Гомельский государственный университет имени Ф. Скорины успешно 

завершил празднование 55-летия со дня преобразования Гомельского государственного 

педагогического института имени В.П. Чкалова в Гомельский государственный 

университет. В фойе актового зала развернулась выставка достижений ученых 

университета, которая наглядно демонстрировала успешные научные проекты, 

исследования и разработки, проводимые в разные годы. Праздничный концерт стал 

кульминацией мероприятий, проходивших в течение недели. В программе выступили 

выпускники, творческие коллективы университета, которые порадовали зрителей своим 

искусством и талантами. Звуки музыки, хореография создавали атмосферу единства и 

радости, заставляя всех чувствовать себя частью большой и дружной университетской 

семьи. Торжественное завершение юбилейных мероприятий стало ярким событием для 

всего университета, приведя к объединению сотрудников, студентов и почетных гостей на 

праздничный концерт. http://www.gsu.by/ru/node/8254  
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What’s up in IT World? 
Top 5 in Tech – December 2024 

We compile the latest and most exciting news in the tech world, presenting it in our 

'Top 10 in Tech' news roundup for December 2024. 

1- An AI started ‘tasting’ colours and shapes. That is more human than you 

might think 

The brain naturally blends sensory experiences, influencing how we associate 

flavors, colors, and shapes. Marketers use this to design products, and AI systems 

like ChatGPT show similar patterns, reflecting data biases. Researchers believe AI 

could inspire new sensory design strategies but emphasize combining AI insights 

with human creativity due to its limitations and potential inaccuracies. 

Source: BBC 

2- Mark Zuckerberg went all in on Meta’s AI strategy this year. The pressure 

builds in 2025 

Meta’s prioritization of generative AI has transformed its business strategy, driving 

significant investments, such as a $10 billion increase in spending for AI 

infrastructure in 2024. This focus has revitalized Meta’s advertising capabilities, 

introduced generative AI features like Meta AI across its platforms, and positioned 

it for future revenue growth. With nearly 600 million monthly active users for Meta 

AI, the company integrates AI into products like Ray-Ban smart glasses and 

WhatsApp search, enhancing user engagement. Analysts predict Meta’s AI-driven 

tools will boost advertising efficiency and create enterprise opportunities, 

particularly with WhatsApp-based customer-service chatbots, paving the way for 

sustained success in 2025 and beyond. 

Source: CNBC 

3- Google releases the first of its Gemini 2.0 AI models 

Google has launched Gemini 2.0, its latest AI model, featuring a chat-optimized 

version available globally and an experimental multimodal version for developers 

with text-to-speech and image generation capabilities. Positioned as a significant 

upgrade from its predecessors, Gemini 2.0 focuses on enhanced usability, 

outperforming earlier models in areas like code generation and factual accuracy 

while lagging slightly in handling longer contexts. The multimodal version will be 

widely available in January 2025, with plans to integrate Gemini 2.0 across more 

Google products. This release underscores Google’s push to compete in the AI race 

against Microsoft, Meta, and OpenAI, while exploring agentic AI models capable of 

predictive and autonomous actions under user supervision. 

Source: CNBC 

https://www.bbc.com/future/article/20241220-an-ai-started-tasting-colours-and-shapes-that-is-more-human-than-you-might-think
https://www.cnbc.com/2024/12/23/meta-went-all-in-on-ai-in-2024-the-pressure-builds-in-2025.html
https://www.cnbc.com/2024/12/11/google-releases-the-first-of-its-gemini-2point0-ai-models.html


4- Instagram to make up more than half of Meta’s US ad revenue in 2025, 

report shows 

Instagram is poised to generate over half of Meta’s U.S. advertising revenue in 2024, 

driven by improved monetization and the growing popularity of its Reels feature, 

which competes with TikTok and YouTube Shorts. With users spending two-thirds 

of their time on Instagram watching videos, Reels’ ad revenue is set to rise, alongside 

contributions from Explore and Threads. A potential U.S. TikTok ban in 2025 could 

further boost Instagram’s ad revenue, potentially capturing over one-fifth of 

reallocated TikTok ad dollars, positioning Instagram for continued growth. 

Source: Reuters 

5- Sony hasn’t been this hot since it made the Walkman 

Sony has transformed from an electronics giant to an entertainment leader, with 60% 

of its revenue now from games, music, and films. Leveraging hits like The Last of 

Us and strategic acquisitions, Sony’s stock has reached record highs, driven by its 

focus on gaming innovation and content synergy across divisions. 

Source: CNN 
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